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Protokół z IX Zgromadzenia Związku „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego” w dniu 22 października 2014 roku.

Zgromadzenie Związku otworzył Tadeusz Pawłowski, Przewodniczący Zgromadzenia
Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, Burmistrz Gminy Rawicz.

Tadeusz Pawłowski: Witam serdecznie i otwieram dziewiąte Zgromadzenie Komunalnego
Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. Na sali jest obecnych 13 na 18 Reprezentantów
Gmin, zatem Zgromadzenie jest władne obradować i podejmować decyzje. Przedstawię
porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

5. Informacja Przewodniczącego Zarządu Związku.

6. Interpelacje i zapytania członków Zgromadzenia.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2014.

8. Wolne głosy i wnioski.

9. Zakończenie posiedzenia.

Czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie widzę. W takim
razie, kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się
wstrzymał? Dziękuję.

Za – 13 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Przechodzimy do punktu czwartego: przyjęcie protokołu obrad z poprzedniego Zgromadzenia.
Czy mam odczytywać cały protokół? /nie/ Czy w takim razie ktoś ma jakieś uwagi do
protokołu? Rozumiem, że nikt. W związku z tym, kto z obecnych jest za przyjęciem
protokołu z VIII Zgromadzenia Związku? Proszę o podniesienie ręki. Czy ktoś się wstrzymał?

Za – 13 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego protokół z VIII Zgromadzenia Związku z dnia 26 sierpnia 2014 r. został przyjęty
jednogłośnie. Przechodzimy do punktu piątego dzisiejszego Zgromadzenia. Panie
Przewodniczący, proszę o informację.
/Jednocześnie do Zgromadzenia dołączył Burmistrz Gminy Rydzyna Pan Grzegorz
Jędrzejczak, brak przedstawicieli Gmin: Bojanowo, Krzywiń, Pakosław, Poniec/.



2

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Szanowni Państwo, zacznę
chronologicznie od ostatniego zgromadzenia, które miało miejsce 26 sierpnia b.r. Najpierw
dostaliśmy informację od organu nadzorczego, jakim jest Wojewoda Wielkopolski
o wszczęciu postępowania nadzorczego, a następnie otrzymaliśmy pismo o rozstrzygnięciu
nadzorczym orzekającym stwierdzenie nieważności części uchwały nr VIII/3/2014
Zgromadzenia KZGRL w sprawie zmiany uchwały z 30 stycznia 2013 r. w sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami
komunalnymi – ze względu na istotne naruszenie prawa.
Ja informując o projekcie tej uchwały mówiłem, że jest ona w kilku miejscach
kontrowersyjna. Na szczęście Wojewoda zakwestionował nam tylko jedno zdanie:
„wytworzonych w wyniku przebywania na nieruchomości ludzi”. Chcieliśmy dać czytelny
sygnał, w szczególności dla właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, ze odpady
powstające w wyniku procesów produkcyjnych czy wytwórczych, usługowych, mimo że
składem nie różnią od odpadu komunalnego nie są odpadami komunalnymi i nie będziemy
ich odbierać, zarówno bezpośrednio jak i za pośrednictwem PSZOK-ów. W uchwale był
szereg innych kontrowersji, tamte na szczęście przeszły. To nie przeszło, chociaż zanim to
rozstrzygnięcie otrzymaliśmy, zadzwonili do nas prawnicy od Wojewody
i dali się przekonać do naszego punktu widzenia, natomiast litera prawa nie pozwala na
pozostawienie takiego zapisu. Odbiło się to szerokim echem, bo nawet w jednym z wydań
„Rzeczpospolitej” była mowa o naszej uchwale, z taką konkluzją, że nie można „wychodzić
przed szereg” w sensie modyfikacji ustawowej definicji, choć przyznano, że w ustawie
o odpadach brak definicji odpadu komunalnego. Akceptujemy to rozstrzygnięcie, nie ma
sensu się od tego odwoływać, ponieważ z praktycznego punktu widzenia niczego nie zmienia,
inne zapisy, które mówią, że za pośrednictwem PSZOK-ów nie będziemy odbierali z
nieruchomości niezamieszkałych odpadów zielonych, z czym mieliśmy do tej pory kłopot,
wielkogabarytowych, chemikaliów itd; to zostało utrzymane i opublikowane, więc nie ma
potrzeby się odwoływać. Jeśli ktoś z Państwa jest zainteresowany zapoznaniem się z pełną
treścią rozstrzygnięcia to mam je ze sobą w postaci kserokopii.
Po Państwa uchwale dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej podpisaliśmy
umowy na PSZOK-i (po rozstrzygnięciu przetargów). 10 umów: 6 dotyczy dotychczasowych
PSZOK-ów, a 4 nowych tj. w Jutrosinie, Bojanowie, Poniecu i Wijewie. Od września te nowe
PSZOKi już działają. Oczywiście za to już płacimy. Ogłosiliśmy przetargi na 3 kolejne
PSZOK-i; tj. w Krzywiniu, Pogorzeli i Rydzynie. Nie złożono żadnej oferty na PSZOK w
Krzywiniu, to było już drugie podejście. Tam Starosta kościański trochę inaczej interpretuje
zapis pozwalający na wydanie pozwolenia na zbieranie tych odpadów, więc będzie trzecie
podejście. Natomiast na Pogorzelę i Rydzynę przetargi udało się rozstrzygnąć, oferty
zmieściły się w zaplanowanych kosztach i od pierwszego listopada te kolejne PSZOK-i będą
funkcjonowały. Mam nadzieję, że do lipca 2015 w każdej gminie będzie PSZOK. Ogłosiliśmy
również przetarg na odbiór i transport odpadów na lata 2015 – 2016 zgodnie
z wytycznymi przyjętymi m.in. na ostatnim Zgromadzeniu. Otwarcie ofert nastąpi 18
listopada. Wtedy też dowiemy się czy będzie konieczność zmiany stawki. Jako Zarząd
przyjęliśmy założenia do budżetu na 2015 r. Te założenia opierają się na dotychczasowych
danych – nie przewidujemy zmiany stawki. Jeśli okaże się, że oferty na transport
i zagospodarowanie będą wyższe – trzeba będzie w istotny sposób zmienić projekt budżetu
poprzez zwiększenie stawki.

I ostatnia informacja: 10 października Sejm uchwalił zmianę ustawy o utrzymaniu
czystości i porządku w gminach; proces legislacyjny jeszcze trwa, ustawa poszła do Senatu,
jeśli Senat nie będzie miał uwag to pójdzie do Prezydenta a potem do publikacji. Te zmiany,
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krótko mówiąc są korzystne. Dużo jest pozytywnych zmian, choć z pewnością będą jeszcze
jakieś modyfikacje. To co nas dotyczy bezpośrednio, to jest przede wszystkim cofnięcie
uprawnień egzekucyjnych. Nasza rola skończy się na wystawieniu tytułu egzekucyjnego,
natomiast egzekucją zajmie się Naczelnik właściwego Urzędu Skarbowego.

Druga zmiana, która nas dotyczy, to że przy ewentualnej zmianie stawki, nie będzie
tak jak dotychczas obowiązku złożenia nowej deklaracji. Ta zmiana zakłada, że będzie się to
działo z automatu, natomiast obowiązkiem Zarządu Związku będzie poinformowanie
wszystkich właścicieli nieruchomości o zmianie. Będziemy musieli do ponad 50 tys.
nieruchomości dostarczyć za potwierdzeniem odbioru te informacje. Ta operacja będzie
kosztowała minimum 200 tys. zł. Przy okazji poinformujemy mieszkańców o wysokości
posiadanych zaległości. W te chwili wysyłamy ok. 300 takich wezwań do zapłaty dziennie, w
przyszłym roku zrobimy to jednorazowo.
Pozostałe zmiany są ważne, ale niekoniecznie dla naszego związku, ponieważ to, co zapisano
w ustawie my realizujemy od samego początku tj.:
- rozdzielenie przetargów – musi być osobno na odbiór i transport, osobno na
zagospodarowanie odpadów (nie można łączyć z zagospodarowaniem);
- ustalono zasadę ustalania górnej stawki opłat, przyjęto pewien algorytm w oparciu o
informację GUS, o dochodzie rozporządzalnym, inaczej mówiąc stawka maksymalna nie
może przekroczyć na dzień dzisiejszy 25 zł od osoby przy odbiorze selektywnym. Nas to nie
dotyczy.
- PSZOK musi być punktem stacjonarnym; nie może nim już być np. pojawiający się raz w
miesiącu samochód.
- określono minimalne częstotliwości odbioru odpadów, które my już teraz spełniamy.

Kolejna informacja o której dziś się dowiedziałem, mieliśmy telefon, że od
poniedziałku czeka nas kolejna kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w
zakresie szeroko pojętej gospodarki odpadami, począwszy od przetargów, PSZOK-i po
sprawozdania do Marszałka. Mam nadzieję, że wypadnie tak jak zeszłoroczna, gdzie nie było
żadnych uwag. Ze swojej strony ja dziękuję Państwu za uwagę.

Tadeusz Pawłowski: Dziękujemy. Czy są jakieś pytania do wystąpienia Pana
Przewodniczącego?

Piotr Curyk, Burmistrz Gminy Pogorzela: Czy w związku z uwagami Nadzoru musimy
zmienić regulaminy utrzymania czystości i porządku w naszych gminach? Chodzi o to jedno
zdanie.

Eugeniusz Karpiński: Nie, ponieważ to rozstrzygnięcie nadzorcze przyszło do nas w
momencie, kiedy już do Państwa poszły te informacje z prośbą o uchwalenie tych zapisów,
które uzgodniliśmy. Inny prawnik ocenia związki a inny gminy, a też poszczególne gminy są
oceniane przez różnych prawników. Myśmy taki zapis już mieli w regulaminie i on nie był
kontrowersyjny dla tych prawników, którzy wtedy oceniali. Czy teraz będzie? W najgorszym
razie to zdanie będzie wykreślone, one z praktycznego punktu niczego nie zmienia, natomiast
jako Zarząd pewnie Państwu zaproponujemy na jednej z pierwszych sesji przyszłorocznych,
aby zmienić statut związku, w takim zakresie, żeby regulaminy w części dotyczącej
gospodarki odpadami przeszły z Rad Gmin na Związek. Wtedy będzie pewność, że wszystkie
Gminy mają tożsame zapisy.

Piotr Curyk: Rozumiem, że stawki opłaty nie ulegną zmianie w tym roku?



4

Eugeniusz Karpiński: Tak, na 100 %. To jest kwestia nie tylko uchwalenia, wysłania do
zaopiniowania do Nadzoru, opublikowania ale także musimy mieć czas na poinformowanie
wszystkich właścicieli nieruchomości o zmianie stawki. To jest ponad 50 tys. nieruchomości.
Myślę, że to byłoby gdzieś na przełomie marca i kwietnia, o ile oczywiście w wyniku
rozstrzygnięcia przetargów będzie konieczność zmiany stawek.

Marek Lorych, Wójt Gminy Święciechowa: Na spotkaniach wiejskich informowaliśmy
mieszkańców, że istnieje realne prawdopodobieństwo, że zwiększymy częstotliwość odbioru
odpadów komunalnych selektywnych i zmniejszymy częstotliwość odbioru odpadów
zmieszanych. Zauważyłem, że większości mieszkańców taka zmiana odpowiadałaby, ale były
też głosy za tym, aby nie zmniejszać częstotliwości odbioru odpadów zmieszanych, zwłaszcza
w okresie letnim, kiedy to te odpady bardzo szybko się zaczynają rozkładać. Chciałbym
wiedzieć jaki wybrano ostatecznie kierunek zmian.

Eugeniusz Karpiński: w SIWZ jest zapis mówiący o tym, że nadal odpady zmieszane będą
odbierane co tydzień, czyli nic się nie zmienia, a dodatkowo w okresie letnim, czyli od
kwietnia do października odpady plastikowe co dwa tygodnie. Dajemy więcej, nie odbierając
niczego. Plus worki w takiej ilości jak pozostawiono.

Tadeusz Pawłowski: Dziękujemy. Otwieram punkt szósty dzisiejszego Zgromadzenia:
Interpelacje i zapytania członków Zgromadzenia.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Nie wpłynęła żadna interpelacja
i/lub zapytanie od członków Zgromadzenia.

Tadeusz Pawłowski: Przechodzimy zatem do kolejnego punktu dzisiejszych obrad tj. podjęcia
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Komunalnego Związku Gmin Regionu
Leszczyńskiego na 2014 rok;

Proszę o zabranie głosu Główną Księgową Związku.

Lidia Krzyżoszczak, Główna Księgowa: Ja zgłaszam autopoprawkę. W uzasadnieniu do
uchwały w punkcie 2a wydatki bieżące w kwocie poprzednio było 33 294 298 zł a powinno
być 33 217 298 zł i wersie poniżej dokładnie to samo: zwiększenie z kwoty 33 143 808 zł o
kwotę 73 480 zł do kwoty 33 217 298 zł. Dziękuję.

Eugeniusz Karpiński: W uchwale budżetowej na rok 2014 są trzy zmiany:
1. Zwiększenie dochodów o 15 tys. zł, tj. o dotację z Wojewódzkiego Funduszu

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na edukację ekologiczną.
2. Dotacja z Powiatowego Urzędu Pracy a tak naprawdę z Krajowego Funduszu

Szkoleniowego w kwocie 8480 zł na dofinansowanie szkoleń pracowniczych.
3. Zwiększenia dochodów o 50 tys. zł z tytułu większych odsetek z lokat terminowych.

Tadeusz Pawłowski, Przewodniczący Zgromadzenia czyta treść uchwały nr IX/1/2014 z dnia
22 października 2014 r.

Czy są jakieś pytania, wątpliwości? Jeśli nie ma, przejdźmy do głosowania. Kto jest za
przyjęciem uchwały nr IX/1/2014? Kto się wstrzymał, kto jest przeciw?

Za – 14 gmin
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Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego uchwała przechodzi jednogłośnie. Dziękuję.
W ten sposób wyczerpaliśmy punkty dotyczące uchwał. Przechodzimy do punktu „Wolne
głosy i wnioski”. Czy ktoś z Panów chciałby zabrać głos?

Jan Wojciechowski, I Z-ca Prezydenta Miasta Leszna: Ja mam informację dla tych gmin,
które uczestniczyły a właściwie partycypowały w projekcie dot. rekultywacji i zamykania
składowisk. Otóż, jak Państwo się orientowali, trwaliśmy w oczekiwaniu na decyzję końcową
Komisji Europejskiej, wczoraj otrzymałem pismo (z datą 16.10.2014) z Narodowego
Funduszu, jako Pełnomocnik ds. realizacji projektu informujące o tym, że w ciągu dwóch
tygodni otrzymamy zwrot tego dofinansowania w 8 %, nie w 10 % , natomiast te 2% to jest
wynik audytów wykonywanych przez UKS /Urząd Kontroli Skarbowej/. My nie mieliśmy ze
strony UKS żadnych uwag, poza jedną, którą wyjaśnialiśmy ze 3 lata wstecz, dotyczącą
dzielenia przetargów i publikacji w Dziennikach Unii Europejskiej. Zwrócimy się z
wnioskiem za pośrednictwem NFGWiOŚ o zwrot tej pozostałej kwoty, tych dwóch procent.
Otrzymaliśmy informację, że niestety w tym roku tych 2 % raczej nam nie zdążą zwrócić, ale
ta kwota zostanie nam również zwrócona, tyle że później. Oczywiście służby finansowe
Urzędu Miasta Leszna po otrzymaniu całej kwoty i przewartościowaniu jej z euro na zł
dokonają jej podzielenia między gminy proporcjonalnie do posiadanych udziałów i dokonają
zwrotu na konta tych 15 gmin. Dziękuję.

Tadeusz Pawłowski: Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? W takim razie zamykam IX
Zgromadzenie Związku. Dziękuję Państwu.

Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządziła:
Ewelina Lichaj

PRZEWODNICZĄCY ZGROMADZENIA
KOMUNALNEGO ZWIĄZKU GMIN

REGIONU LESZCZYŃSKIEGO

/-/
TADEUSZ PAWŁOWSKI


